
ŽELECHOVICKÝ 
ZPRAVODAJ

oficiální zpravodaj obce želechovice nad dřevnicí

1/2012 vychází: 28. 2. 2012 ročník iv.



2 01 2012 Želechovický

Vážení občané,

úvodem mi dovolte popřát vám 
mnoho zdraví a úspěchů v novém 
roce 2012. Mimo jiných činností, o 
kterých vás informuje místostarost-
ka níže, se dostáváme do závěreč-
né fáze projednávání nového územ-
ního plánu obce. Tento dokument 
vyžaduje velkou pozornost zejmé-
na pro jeho nadčasovost a zásad-
ní úlohu, již bude plnit při budoucím 
rozvoji obce. Naším cílem je připra-
vit vyvážený mix rozvojových ploch 
pro bydlení i komerci, odpovídající 
velikosti obce, požadavkům obča-
nů a očekávanému ekonomickému 
přínosu do obecního rozpočtu. Zá-
roveň musíme pečlivě zvažovat re-
álnost využití navržených rozvojo-
vých ploch, protože nově budeme 
předkládat nadřízeným orgánům 
průběžné zprávy o  rozvoji. Zna-
mená to, že dokud nevyčerpáme  

 
 
územním plánem navržené plochy, 
nebude nám umožněno požado-
vat další. V tomto se změnila poli-
tika státu, kdy je větší zájem o kon-
trolu záboru zemědělské půdy. Vel-
ký problém představuje řešení do-
pravy v severní části katastru obce. 
Stávající silnice I. třídy již z kapacit-
ního hlediska nevyhovuje dnešním 
potřebám a díky blízkosti železniční 
trati není prostor pro nekomplikova-
né rozšíření, jež by nemělo devas-
tační dopad na střed obce. Speci-
fickým územím  jsou Želechovické 
Paseky, jedinečnost rozptýlené zá-
stavby byla již minulosti vážně naru-
šena. Nicméně tam, kde je doposud 
původní pasekářská oblast budeme 
požadovat přísnou regulaci. 

Bc. Michal Špendlík,
starosta
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Rada obce Želechovice nad Dřevnicí, 
v souladu s ustanovením § 84 zákona 
č.128/2000 Sb. o obcích ve znění pozděj-
ších předpisů

1. Rada obce vzala na vědomí informaci 
o  výsledku studie na rekonstrukce že-
lezniční trati od fy SUDOP Brno a sou-
hlasila s navrženým řešením za podmí-
nek přemístění železničního nástupiš-
tě směrem do obce, s variantním řeše-
ním mostu s možností podepření pro-
středním pilířem při zachování obou-
směrného provozu na komunikaci 3. tří-
dy ve správě ŘSZK, s možností zmen-
šení tloušťky mostní desky a navrže-
ní případných protihlukových stěn v co 
nejnižší možné výši z důvodu odslunění 
stávající zástavby.

2. Rada obce vzala na vědomí informaci o 
projektové přípravě 1. Etapy kanalizace 

obce, souhlasila s navrženým postupem 
projektové dokumentace pro územní ří-
zení na stavbu 1. etapa kanalizace a 
dále souhlasila s provedením kamero-
vého průzkumu stoky východní části uli-
ce Osvobození v majetku VaK.

3. Rada obce souhlasila s podáním žá-
dosti o dotaci na úpravy dopravní in-
frastruktury a bezpečnostní opatře-
ní  – výstavba chodníků v obci – ze 
Státního fondu dopravní infrastruk-
tury.

4. Rada obce souhlasila s podáním žádos-
ti na ČTÚ o přidělení vlastního kmitočtu 
k provozu místního rozhlasu v obci a po-
věřila starostu obce podpisem smlouvy 
s firmou PWS na zpracování projektové 
dokumentace a přeprogramování bez-
drátových jednotek.

5. Rada obce neschválila vydání souhla-
su s vynětím pozemku p. č. 1299 / 10 

a 1299 / 11 ze Zemědělského půdního 
fondu.

6. Rada obce vzala na vědomí informaci o 
možnostech řešení biodpadů.

7. Rada obce souhlasila s uspořádáním 
motoristické akce v obci: „Ve stopě Va-
lašské zimy “  dne 4. 2. 2012.

8. Rada obce souhlasila s podáním žádos-
ti o dotaci z dotačního titulu č. 1. Re-
konstrukce a obnova venkovské zástav-
by a občanské vybavenosti z programu 
rozvoje venkova Zlínského kraje na ře-
šení havarijního stavu budovy obecní-
ho úřadu.

9. Rada obce projednala stížnost občanů, 
souhlasila s případným zadáním měření 
vibrací z provozu těžké nákladní železnič-
ní dopravy a pověřuje starostu jednáním 
se Správou železniční dopravní cesty, 
případně Českými drahami a ČD Cargo.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí, 
v souladu s ustanovením § 84 zákona 
č.128/2000 Sb. o obcích ve znění pozděj-
ších předpisů

1. Rada obce souhlasila se zvýšením ceny 
vodného na Vodovodu Paseky-Obůrky 
na cenu 35 Kč/m3 včetně DPH s účin-
nosti od 1. 1. 2012.

2. Rada obce souhlasila se vstupem obce 

do místní akční skupiny Luhačovské Zá-
lesí.

3. Rada obce souhlasila se záměrem zříze-
ním majetkové komise a doporučila za-
stupitelstvu zřídit majetkovou komisi.

4. Rada obce na základě doporučení hod-
notící komise v souladu s ustanove-
ním § 81  odst. 1 zákona č. 137/ 2006 
Sb. rozhodla o výběru firmy KKS, spol. 
s r.o., sídlem Příluky 386, 760 01 Zlín, 

jako nejvhodnější  nabídky hodnocené 
dle hodnotících kritérií – nejnižší nabíd-
ková cena 80 % a délka realizace 20 %, 
zadané podle § 18  odst. 3 zákona  č. 
137 / 2006 Sb. (VZ malého rozsahu) na 
veřejnou zakázku na stavební práce Po-
vodňová obnova kanalizace ulice Lysá 
za nabídkovou cenu  1 871 791 Kč  a 
pověřila starostu podpisem smlouvy o 
dílo s vybraným uchazečem, v souladu 
s nabídkou uchazeče.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí, 
v souladu s ustanovením § 84 zákona 
č.128/2000 Sb. o obcích ve znění pozděj-
ších předpisů

1. Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
zprávu o činnosti obecního úřadu od 7. 
veřejného zastupitelstva.

2. Zastupitelstvo obce schválilo rozpočto-
vou změnu č. 5 / 2011.

3. Zastupitelstvo obce schválilo rozpočto-
vou změnu č. 1 / 2012

4. Zastupitelstvo obce schválilo záměr 
směnit pozemek p. č. 2225 / 2 o výměře 
1396 m2, orná půda, ve vlastnictví obce, 
k. ú. Želechovice nad Dřevnicí dle zna-
leckého posudku za adekvátní hodnotu 

pozemku za pozemek p. č. 33 / 1 o vý-
měře cca 567, trvalý travní porost, k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí. Jedná se do-
plnění schválené směny pozemků usne-
sením č. 18. 3. 2. dne 30. 11. 2011.

5. Zastupitelstvo obce schválilo záměr dát 
do výpůjčky na dobu neurčitou s šestimě-
síční výpovědní lhůtou pozemek p. č. 161 
/ 21 o výměře 66 m2, ostatní plocha, ne-
plodná půda, pozemek p. č. 160 / 1 o vý-
měře 2 m2, trvalý travní porost a pozemek 
p. č. 160 / 2, o výměře 17 m2, trvalý travní 
porost, vše k. ú. Želechovice nad Dřevnicí. 

6. Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
stanovisko nadřízeného orgánu územ-
ního plánování k návrhu Územního plá-
nu Želechovice nad Dřevnicí ze dne 5. 1. 
2012, zároveň schválilo prověření území 

dopravní studií a pověřilo starostu obce 
k projednání dalšího postupu ve spolu-
práci se Zlínským krajem.

7. Zastupitelstvo obce schvaluje podpis 
Smlouvy o bezúplatném převodu ne-
movitosti, pozemek p. č. 132, k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí č.j. UZSVM / BZL / 
3021 / 2011 – BZLM. 

8. Zastupitelstvo obce souhlasilo s ome-
zujícími podmínkami převodu dle článku 
III. smlouvy, tj. o nemovitost řádně pe-
čovat a užívat ji ve veřejném zájmu, pře-
vedenou nemovitost nevyužívat ke ko-
merčním a jiným výdělečným účelům, 
nepronajímat ji a nepřevádět ji ve pro-
spěch třetí osoby, to vše po dobu 10 let 
od právních účinků vkladu vlastnického 
práva do katastru nemovitostí.

výpis usnesení z 9. zasedání rady obce 
konaného dne 14. 12. 2011

výpis usnesení z 10. zasedání rady obce 
konaného dne 10. 1. 2011

výpis usnesení z 8. veřejného zasedání zastupitelstva obce 
konaného dne 30. 1. 2011
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co je nového?
Na základě rozhodnutí zastupitel-

stva obec podala žádost o dotaci 
na rekonstrukci místní komunikace v 
části Paseky z podprogramu obnovy 
venkova Zlínského kraje, dále na Mi-
nisterstvu pro místní rozvoj požáda-
la o dotaci na místo pro přecházení u 
bývalého pohostinství “Rožek”, které 
navrhly a namalovaly děti ze Základ-
ní školy pro zvýšení bezpečnosti pě-
ších a opětovně požádala o dotaci ze 
Státního fondu dopravní infrastruktu-
ry na Chodník Paseky.

V současné době obec čeká na 
sdělení výsledku  vybraných ucha-
zečů z  Operačního programu život-
ní prostředí  na základě žádosti o do-
taci na zateplení Základní školy včet-
ně pořízení obnovitelného tepelného 
zdroje.

 V letošním roce na jaře 2012 bude 

naše obec realizovat akci: Vodovod 
Želechovice nad Dřevnicí - Maršo-
vy, kde obec získala podporu z roz-
počtu Zlínského kraje, z podprogra-
mu PF01-11 Vodohospodářská infra-
struktura v částce 1 234 000 Kč. 

Dále se v jarních měsících bude 
zahajovat stavba Povodňová ob-
nova kanalizace ulice Lysá, ulice 
Přílucká až po ulici Podřevnickou, 

která je spolufinancována z dotač-
ního titulu Ministerstva pro míst-
ní rozvoj – Obnova majetku posti-
ženého živelní pohromou v roce 
2011. Původní projektantský roz-
počet činil cca 3 300 000 Kč, vy-
soutěžena byla cena cca 1 871 792 
Kč. vč. DPH. 

Probíhá projektová příprava 1. Eta-
py kanalizace obce s firmou Centro-
projekt – za přítomnosti Rady obce 
proběhla finální výstupní jednání se 
stanovením konečného rozsahu této 
etapy.

Uskutečnila se jednání s pořizova-
telem územního plánu, ve věci sta-
noviska dotčených a nadřízených 
orgánů, dále ve věci územní stu-
die želechovické Paseky. Proběh-
lo jednání na Zlínském kraji na od-
boru územního plánu ve věci stano-
viska nadřízeného orgánu  k návrhu 
územního plánu obce, především se 
řešila problematika dopravního ko-
ridoru z nadřazené dokumentace – 
Zásad územního rozvoje Zlínského 
kraje.

Jsou  uskutečňována  jedná-
ní ve věci směny pozemků  areálu 
na Střelnici a výletiště na Pasekách 
tak, aby byly narovnány majetkové 
vztahy.

Probíhá projektová příprava re-
konstrukce budovy obecního úřa-

du, řešena byla především proble-
matika vlhkosti této budovy, jsou 
zvažovány možnosti řešení a další 
postup.

Proběhlo několik jednání s Ple-
menářskými službami ve věci pro-
tipovodňové ochrany obyvatel, ře-
šena byla mimo jiné i lokalita nad 
ulicí Pod Stráží, kde bylo písemně 
ujednáno, že dojde na jaře k  za-
travnění části polí. Dále obec požá-
dala Pozemkový úřad o provedení 
komplexních  pozemkových úprav 
v rámci protipovodňových a protie-
rozních opatření. Celá problematika 
protipovodňových úprav je dlouho-
dobý problém  a dlouhodobé bude 
také řešení. Pro urychlení přípravy 
obce zvažuje vyhotovení studie ná-
vrhu opatření.

Vážení spoluobčané, nic nejde ni-
kdy tak rychle, jak bychom si mož-
ná přáli.  Nejdeme kupředu mílovými 
kroky, nýbrž pomalými krůčky pře-
skakujeme všemožná úskalí nejrůz-
nějších problemů. Škála naší činností 
je opravdu velmi různorodá, od řeše-
ní zatoulaných pejsků, přes soused-
ské spory, žádání o  dotace, územní 
plán, rozpočet obce, zabezpečení in-
vestic  až po samotnou realizaci nej-
různějších akcí.

Dovoluji si popřát nám všem hod-
ně zdraví a štěstí, a spoustu nezdol-
ného optimismu a energie z jarního 
sluníčka.

Ing. Hana Svobodová
místostarostka

9. Zastupitelstvo obce schválilo doda-
tek č. 1. S firmou Centroprojekt, a. s. 
ke smlouvě o dílo č. 110464 ze dne 10. 
3. 2011 a pověřilo starostu obce podpi-
sem dodatku č. 1. 

10. Zastupitelstvo obce zřídilo majetkovou 
komisi ve složení: Václav Gargulák jako 
předseda, členové Ladislav Zicha a Iva-
na Hofmanová a zároveň pověřilo Radu 
obce, aby stanovila podmínky pro vý-
kon činnosti této komise.

11. Zastupitelstvo obce schválilo uzavření 
smlouvy na koordinátora BOZP a Tech-
nický dozor investora na akci: Povod-
ňová obnova kanalizace ulice Lysá do 
částky 43 000 Kč.

12. Zastupitelstvo obce schválilo podání 
žádosti na poskytnutí dotace na výstav-
bu nového, bezbariérového chodníku na 
Paseky, propojovací chodník a chodník 

Maršovy, ze Státního fondu dopravní in-
frastruktury pro rok 2012.

13. Zastupitelstvo obce schválilo vyčleně-
ní finančních prostředků z investičních 
prostředků obce na spolufinancování 
projektu - propojovací chodník a chod-
ník Maršovy, ze Státního fondu doprav-
ní infrastruktury pro rok 2012 – ve výši 
1 831 800 Kč.

14. Zastupitelstvo obce souhlasilo se zá-
měrem podání žádosti na poskytnu-
tí dotace z Ministerstva pro místní roz-
voj z programu č. 117D815 Podpora ob-
novy a rozvoje venkova, dotačního titu-
lu č.2 – Podpora zapojení dětí a mláde-
že do komunitního života v obci na akci: 
Místo pro přecházení u Rožku.

15. Zastupitelstvo obce schválilo míst-
ní program obnovy venkova - Rekon-
strukce místní komunikace za zbrojni-

cí z podprogramu na podporu obnovy 
venkova vyhlášeného Zlínským krajem 
PF 02-12.

16. Zastupitelstvo obce souhlasilo s vyčle-
něním finančních prostředků na spo-
lufinancování projektu – Rekonstrukce 
místní komunikace za zbrojnicí - ve výši 
889 200 Kč.

17. Zastupitelstvo obce zrušilo obecně zá-
vaznou vyhlášku č. 4 / 2009 o místním 
poplatku za výherní hrací přístroj.

18. Zastupitelstvo obce souhlasilo s uzavře-
ním Smlouvy o budoucím smluvním zří-
zení věcného břemene na pozemek p. 
č. 242, ostatní plocha a na pozemek p. 
č. 159 / 2, ostatní plocha, k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí ve vlastnictví Zlínské-
ho kraje pro oprávněnou stranu z věc-
ného břemene Obec Želechovice nad 
Dřevnicí.
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co se děje u nás v obci

Tříkrálová sbírka u nás v obci
O víkendu 7. - 8. ledna 2012 nás navští-

vili koledníci Tříkrálové sbírky Charity. Dě-
kuje všem dobrovolníkům, vedoucím sku-
pinek i koledníkům, kteří se v letošním 
roce zúčastnili v Želechovicích nad Dřevni-
cí Tříkrálové sbírky. Poděkování současně 
patří všem dárcům a lidem dobré vůle, kteří 
projevili solidaritu člověka k člověku a svým 
finančním obnosem přispěli do Tříkrálo-
vé sbírky na pomoc potřebným. Výnos ze 
všech osmi otevřených pokladniček v Žele-
chovicích nad Dřevnicí činil 45 109 Kč. 

Nabídka lékárny
v Želechovicích nad Dřevnicí
KAŽDÉ ÚTERÝ ODPOLEDNE- možnost 
konzultací s lékárníkem v rámci zdravotní-
ho stavu souvisejícího nejen s farmakote-
rapií.
KAŽDÝ ČTVRTEK – ochutnávka čajů bě-
hem celého dne pro všechny zájemce 
o přírodní a bylinné produkty.
VŠE BEZPLATNĚ.

Nabídka od Podané ruce, o.s.
– Projekt OsA – Jsme tady pro Vás!

Občanské sdružení Podané ruce, o.s. – 
Projekt OsA bylo založeno v roce 2001 za 
účelem poskytování služby osobní asis-

tence, která je realizována v rámci Morav-
skoslezského, Olomouckého, Zlínského a 
Jihomoravského kraje. Službu poskytuje-
me lidem, kteří mají sníženou soběstač-
nost z důvodů vysokého věku, chronické-
ho onemocnění nebo zdravotního handi-
capu a nejsou schopni samostatného ži-
vota bez pomocí jiné osoby. Celorepub-
likově poskytujeme službu canisterapie, 
což je terapie využivající pozitivního půso-
bení psa na zdraví člověka.

Osobní asistence je terénní sociální služ-
ba, která je poskytována všude tam, kde 
ji klient potřebuje a vyžaduje. Převážně je 
zajišťována v domácím prostředí klienta, 
ale také doprovázíme naše klienty k lékaři, 
do zaměstnání, do školy, za kulturou nebo 
jen tak na procházky. Klientům pomáháme 
nejčastěji s péči o jejich vlastní osobu, se 
zajištěním chodu domácnosti, apod.

Osobní asistenci poskytujeme klien-
tům bez rozdílu věku (i dětem), handicapu, 
zdravotní diagnózy na základě písemné 
smlouvy až 24 hodin denné, 7 dnů v týdnu. 
Skutečný rozsah služby závisí plně na po-
třebách klienta. Cílem našeho sdružení je 
podporovat začleňování handicapovaných 
lidí do společnosti.Umožnit jim žít způso-
bem, který se co nejvíce blíží běžnému ži-
votu s důrazem na zachování jejich důstoj-

nosti. Díky sponzorům a donátorům Zlín-
ského kraje (MPSV, Zlínský kraj, město Ot-
rokovice a obec Želechovice nad Dřevni-
cí) se nám i nadále daří udržovat stávají-
cí ceny za osobní asistenci, za což jim pa-
tří velký dík.

Naše nezisková organizace je členem 
Asociace poskytovatelů osobní asistence 
APOA, což garantuje kvalitu a odbornost 
naši práce, aktivně se zúčastňujeme ko-
munitního plánování ve městech, ve kte-
rých působíme. V loňském roce byly Po-
dané ruce, o.s. – Projekt OsA zařazeny 
v  rámci celorepublikového výběru mezi 
čtyři organizace v České republice, kte-
ré mohly díky České televizi pořadu Ad-
ventní koncerty, prezentovat sociální služ-
bu osobní asistenci a zviditelnit i města a 
obce, ve kterých ji poskytujeme.

Potřebujete-li službu osobní asistence 
pro své blízké, prosím kontaktujte nás na 
tel.čísle: 777 011 034.

Více informací o organizaci Podané 
ruce, o.s. – Projekt OsA a o službě, kterou 
nabízíme naleznete na webových strán-
kách: www.podaneruce.eu
Za Podané ruce, o.s. – Projekt OsA

Bc. Ivana Mikulcová
pracovník public relations 

a sociální pracovník

důchodci, už máte svůj seniorpas?
Pro většinu důchodců, zejména těch, 

kterým je přes sedmdesát let, je výhod-
nější používat při cestování městskou hro-
madnou dopravou ve Zlíně a Otrokovicích 
tzv. seniorpas než si kupovat jízdenky pro 
jednotlivou jízdu. Sedmdesátiletým a star-
ším důchodcům se seniorpas vyplatí už při 
pouhých třech jízdách v MHD za měsíc.

Cestující starší 15 let platí v MHD Do-
pravní společnosti Zlín – Otrokovice obec-
ně plné jízdné, pokud nemají nárok na sle-
vu. Osoby, které pobírají starobní důchod 
nebo mají uznán III. stupeň invalidity a kte-
rým není více než 70 let, mohou používat 
v  MHD zlevněné jízdenky pro jednotlivou 
jízdu nebo i zlevněné časové kupony, po-
kud si vyřídí tzv. seniorpas. Jeho ceny se 
nezvyšovaly a činí 165 korun za půl roku 
nebo 330 korun za rok. Platnost začíná 
dnem, který si cestující určí při zakoupe-
ní seniorpasu a trvá následných šest nebo 
dvanáct měsíců.

Ještě větší výhodu poskytuje DSZO oso-
bám starším 70 let. Těmto seniorům posta-
čí k používání MHD v celé síti pouze plat-
ný seniorpas, nekupují si k němu už žádné 
jízdenky. Za 330 korun tedy může cestují-
cí starší 70 let cestovat městskou dopra-
vou ve Zlíně a Otrokovicích neomezeně po 
celý rok.

„Chtěli bychom upozornit, že seniorpas 
se vyplatí pro cestování v MHD i důchod-
cům, kteří do Zlína nebo Otrokovic jen ně-
kolikrát za měsíc dojíždějí z jiných měst a 
obcí. Kdyby si u nás senior starší 70 let za 
měsíc koupil jenom tři dvacetiminutové ne-
přestupní jízdenky po 12 korunách, je to za 
rok 432 korun. Seniorpas bude mít o stoko-
runu levnější a může s ním cestovat po celý 
rok neomezeně. Zjišťujeme, že zejména 
příležitostní návštěvníci Zlína důchodového 
věku o této mož-
nosti ani nevědí a 
kupují si pro MHD 
jednotlivé jízdenky 
nebo chodí pěšky, 
i když by pro ně 
byl seniorpas vý-
hodnější,“ uvedl 
ředitel DSZO Jo-
sef Kocháň.

Seniorpas si 
mohou zájemci 
zakoupit na pra-
covištích před-
prodejů jízde-
nek DSZO. Oso-
by starší 70 let 
k  tomu potřebu-
jí jen pasovou fo-

tografii a občanský průkaz, mladší senioři 
ještě potvrzení o pobírání důchodu. Držitel 
seniorpasu může mít trvalé bydliště kdeko-
li v České republice.

DSZO ročně prodává přes 13 tisíc seni-
orpasů. Zájem o ně se stále zvyšuje. Po-
drobnější informace podáme i na obec-
ním úřadě v Želechovicích na telefonu 
577 901 653.
Tisková zpráva
Dopravní společnosti Zlín - Otrokovice
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rozpoČtové urČení daní:
o cestě, které na zaČátku nikdo nevěřil

STATISTIKA OByVATEL U NáS V OBCI

Stav obyvatel k 1. lednu 2012:
1958 osob trvale bydlících z toho 28 
osob cizinců.
V roce 2011 bylo k trvalému pobytu 
u nás v obci přihlášeno 34 osob,odhlá-
šeno z trvalého pobytu bylo 26 osob, na-
rodilo 18 dětí, zemřelo 21 osob, sňatek 
uzavřelo 8 párů, rozvedeno bylo 6 párů.

ÚŘEDNÍ HODINy
ARCHITEKTA
PRO OBEC 

ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ
V 1.POLOVINĚ ROKU 2012

10.1.   9.00 – 13.00
28.2.   9.00 – 13.00
27.3.   9.00 – 13.00
24.4.   9.00 – 13.00
29.5.   9.00 – 13.00
26.6.   9.00 – 13.00

PŘÍPADNÉ DOTAZy A TELEFONICKÉ OBJED-
NáNÍ KONZULTACE NA ČÍSLE 575 570 025, 

603 709 611, e-mail: arch.pz@seznam.cz

Psal se rok 2006, někdy z jara. Daňo-
vá expertka a starostka menší moravské 
obce řešila s místostarostou jiné obce 
z regionu problematiku financování samo-
správ. Z diskuse vzešel jednoznačný zá-
věr. Obce jsou při rozdělování daňových 
výnosů státu samosprávám značně diskri-
minovány.

Rozdíl v příjmech na hlavu občana men-
ší obce ve srovnání s Prahou byl tehdy 6,5 
násobný. Ti dva se jmenovali Jana Juřen-
čáková a Stanislav Polčák. Starostka Ju-
řenčáková se následně rozhodla kandido-
vat do Senátu s programem nápravy le-
gislativy, těžce doléhající na menší obce. 
Žádala, aby byl nastaven spravedlivý sys-
tém podle vzorů jiných zemí EU. S nomi-
nací starostovského hnutí senátní volby 
jako jedna z mála neparlamentních kandi-
dátů vyhrála.

Již z pozice senátorky spolu s Petrem 
Gazdíkem, Josefem Zichou, Vladimírem 
Kráčalíkem, Stanislavem Polčákem a dal-
šími komunálními politiky ze Zlínska inici-
ovala uzavření Smlouvy obcí a měst pro-
ti daňové diskriminaci. Tu v roce 2007 po-
depsalo přes 1500 obcí a měst ze všech 
regionů naší země.

Dvě obce si na diskriminaci stěžova-
li u českého Ústavního soudu a následně 
u Evropského soudu pro lidská práva ve 
Štrasburku. Protesty představitelů samo-
správ uspěly. Ministr financí Miroslav Ka-

lousek připravil změnu zákona o rozpočto-
vém určení daní, kterou byl snížen diskri-
minační rozdíl z 6,5 násobku na necelý 4,5 
násobek. Samosprávy si polepšily o  více 
než 4 miliardy. Součástí dohody mezi teh-
dejším ministrem triem M. Kalousekem, 
starostou P. Gazdíkem a místostarostou S. 
Polčákem byl závazek, že obě obce stíž-
nost ze Štrasburku vezmou zpět a před-
stavitelé výzvy se zapojí do práce minister-
ské komise pro další změnu zákona.

Mělo dojít k podrobnému zkoumání ná-
kladů a potřeb různých velikostních kate-
gorií obcí a měst. Podle výsledků analý-
zy pak mělo ministerstvo připravit novou 
právní úpravu rozpočtového určení daní, 
jejímž klíčovým slovem měla být „systé-
movost“. Vláda však padla a tím se zasta-
vily další práce na novém zákoně. V mezi-
dobí v lednu 2008 vznikla nadstranická or-
ganizace obcí a měst – Sdružení místních 
samospráv ČR, která již oficiálně sdružila 
přes 1100 samospráv.

Díky uzavření dohod v červenci 2009 
mezi hnutím Starostové a nezávislí a 
TOP 09 byla do společného programu pro 
poslanecké volby vtělena zásadní pasáž, 
požadující o požadavku odstranění ne-
dostatků ve financování samospráv. Po 
úspěšném sestavení vládní koalice byly 
práce na novém zákoně na ministerstvu fi-
nancí v listopadu 2010 obnoveny.

Nový návrh dělení daňových výnosů ob-

cím a městům podle vládního programo-
vého prohlášení bude představen do kon-
ce května 2011 . Schválení parlamentem 
se předpokládá nejpozději v roce 2012. 
Cílovým stavem je dosažení trojnásob-
ku rozdílu mezi nejchudší obcí a hlavním 
městem v tomto volebním období.

Na cestu změny financování samospráv 
jsme se vydali v roce 2006. Kdo by řekl, že 
před námi bude stojí šestileté náročné ob-
dobí, na jehož konci můžeme doufat v do-
sažení tohoto zásadního cíle. Ale kdo by 
také před šesti lety řekl, že se podaří 6,5 
násobek reálně snížit na polovinu, tedy na 
rozdíl trojnásobku? V roce 2006 byste jej 
označili za snílka. Nyní se na tématu roz-
počtového určení daní snaží doslova přiži-
vit řada politiků, jak z nejvyšší úrovně, tak 
regionálních představitelů.

Hnutí Starostové a nezávislí jde o prosa-
zení změny, nehlasíme proto do světa, že 
na změně dlouhodobě a cílevědomě pra-
cujeme. Každý, kdo se přihlásí ke změ-
ně financování samospráv s cílem odstra-
nit stávající neodůvodněné rozdíly, je vítán. 
Cesta, na jejímž konci je již snad vidět zá-
sadní změna zákona, není “politickým mo-
nopolem“, ale otevřena pro všechny odpo-
vědné představitele samospráv.

Zdroj: www.starostove-nezavisli.cz
Bc. Michal Špendlík

starosta obce

pietní vzpomínka na p. uČ. miladu silovou

ke 100. výroČí jejího narození

S paní učitelkou Miladou Silovou 
jsem se seznámila přes svou maminku 
K. Vaculíkovou, která tehdy byla před-
sedkyní Československého červené-
ho kříže. Bylo to v roce 1949. V Že-
lechovicích byla dostavěna a otevře-
na nová škola, měšťanka. Bylo třeba 
i více učitelů. Paní ředitelka Klusalová 
hledala ty nejlepší a nabídla jim i byty. 
Mezi nimi byla i Miladka Silová.

Narodila se 27. ledna 1912 v Luko-
večku u Fryštáku, na statku u Silů. Ro-
diče jí umožnili studium na učitelském 
ústavu pro učitelky ručních prací. Byla 
nadaná, svědomitá a pilná. Své první 
místo nastoupila v Hlučíně. Po refor-
mě školství, kdy byly zrušeny rodin-
né školy, pro které měla způsobilost, 
bylo umožněno studentkám a učitel-
kám doplnit si aprobaci. Zvolila tehdy 
zeměpis a dějepis a později češtinu. 
S těmito bohatými možnostmi učila 
na škole v Želechovicích. O bydlení se 
dělila se zubní ordinací p. Schustera.

Jako všichni učitelé v té době i ona 
pracovala pro veřejnost. Byla dlouho 
členkou výboru ČČK, ve škole ško-
lila pro první pomoc děti po několik 
let. Její žáci na ni vzpomínají. Neza-
pomněl ani předseda tehdejší organi-
zace ČČK p. Vaňhara se svým výbo-
rem. Když 20.1. 1967 v 55 letech pod-
lehla zákeřné nemoci, rozhodl se vý-
bor pro vzpomínku postavit pomníček 
na okraji údolí Ratišovky, kam často a 
ráda chodila. Pochována je na fryštac-
kém hřbitově.

27.ledna uplynulo od jejího naroze-
ní 100 let. Byla sice neprovdaná, ne-
měla děti, ale jejími dětmi byli její žáci, 
kterým se plně věnovala. Často na ni 
vzpomínají a o pomníček se starají, 
zvláště p. Mirek Jančík z Lužkovic se 
svými spolužáky. I my její kolegové, se 
kterými učila na škole v Želechovicích, 
rádi vzpomínáme. Miladko měli jsme 
Tě rádi.

 Zdenka Maříková
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soutěž „bezpeČně do školy“

setkání ekoškol

Na základě výzvy Ministerstva pro 
místní rozvoj - podprogramu Podpora 
obnovy a rozvoje venkova, dotačního ti-
tulu č. 2 proběhla v naší základní škole 
Želechovice nad Dřevnicí soutěž: „Bez-
pečně do školy“. 

Základní školu v Želechovicích nad 
Dřevnicí navštěvuje 250 dětí základ-
ní školy, z nich 90 dětí navštěvuje škol-
ní družinu. 

Cílem tohoto projektu je definovat 
představy dětí a dle jejich výtvarného a 
ústního projevu navrhnout řešení neja-
kutnějších lokalit pro bezpečnou cestu 
do školy. 

Děti navrhovaly několik lokalit -  do-
plnění části chodníku na ulici Příluc-
ká, vybudování nového chodníku na 
Paseky a řešení místa pro přecházení 
u „Rožku“.

Děti v různých ročnících malovaly své 
představy. Nejvíce opakujícím se tématem 

bylo řešení místa pro 
přecházení u bývalé-
ho pohostinství Ro-
žek, které se nachází 
ve středu obce, na něž 
obec požádala o výše 
uvedenou dotaci.

Díky stávajícímu 
parkovišti před budo-
vou původního hos-
tince, je omezen vý-
hled do křižovatky, 
často zde stávají za-
parkované i dodávky 
a celé místo se stá-
vá z bezpečnostního 
hlediska velmi nepře-
hledným. 

V jednotlivých třídách žáci na konci ho-
diny vždy vlastními slovy prezentovali své 
výtvory, popisovali vybrané úseky a disku-
tovali se svými spolužáky nad možnostmi 
či nejlepším řešením jednotlivých návrhů.

Navrženým řešením bude posunu-
to oplocení pozemku, původní na par-
cele č. 60 / 2, která je nyní majetkopráv-
ně již v majetku obce, aby byly dodrženy 
rozhledové vzdálenosti od osy křižovat-
ky. Na původním bezbariérovém parko-
višti, p. č. 311 bude provedena výšková 
úprava obruby vč. povrchu a místo pro 
přecházení bude posunuto dle platných 
ČSN od osy křižovatky. Do oblouků bude 
osazeno zábradlí, aby chodci byli nave-
deni na nové, osvětlené  místo pro pře-
cházení opatřené dopravními značkami.

Ing. Hana Svobodová
místostarostka

Dne 19. ledna 2012 se v naší škole 
uskutečnilo „Setkání ekoškol“. Jedna-
lo se o seminář zaměřený na podporu 
a rozvoj mezinárodního programu Eko-
škola. Setkání se zúčastnilo devět zá-
kladních i středních škol z celého Zlín-
ského kraje. Náplní semináře bylo mimo 
jiné seznámení se s novým programem 
„Stopy mé ekoškoly“, dále děti pra-
covaly s novými webovými stránkami 
„Ekopříručka“. Hlavním cílem však bylo 
setkat se, vzájemně si vyměnit zkuše-
nosti, navázat spolupráci a v neposled-
ní řadě si zahrát s novými kamarády hry 
s ekologickou tématikou. Seminář byl 
přínosem nejen pro děti, ale i pro peda-
gogy, kteří děti na akci doprovodili.
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o pohár starosty obce

– turnaj ve florbale

reprezentant  naší školy na 
zimní olympiádě

11. února 2012 uspořádala TJ Sokol 
Želechovice nad Dřevnicí ve spolupráci 
se základní školou a za podpory obec-
ního úřadu již 3. Ročník florbalu starších 
žáků o pohár starosty obce v tělocvičně 
základní školy. Našemu družstvu ve slo-
žení Milan Holík, Tomáš Březík, Jakub 
Hoferek, Miroslav Knebl, Pavel Liška, Pa-
trik Coufalík, Radek Gerek, Ondřej Ma-
rek, Ondřej Mala-
ník a Viktor Špend-
lík se konečně po-
dařilo v tomto tur-
naji zvítězit a získat 
pohár pana staros-
ty, který ho i druž-
stvu osobně pře-
dal. Hoši neztrati-
li v turnaji ani bod 
a postupně pora-
zili chlapce z Lu-
hačovic, Halen-
kovic-vítěze před-
chozích dvou roč-
níků, Traplic a Vel-
kého Ořechova. 
Milan Holík se na-

víc stal nejlepším střelcem celého turnaje 
s 11 vstřelenými brankami. 

Ve vloženém dvojzápase děvčat, naše 
dívky Staňka Mikulová, Nikola Halová , 
Alena Elšíková, Veronika Slavíková,Tere-
za Patáková, Tereza Goláňová a Micha-
ela Matlachová ,porazily dívky z Traplic 
dvakrá 5 ku 1. Našim dětem blahopřeje-
me.

Žák naší základní školy Hynek 
Rajch z VIII a reprezentoval zlín-
ský kraj 30. ledna - 1. února 2012  
na hrách v. Zimní olympiády dětí a 
mládeže v alpském lyžování a do-
sáhl velmi dobrých výsledků:

V obřím slalomu obsadil 11. mís-
to, ve slalomu získal 6. místo a 
v  paralelním slalomu získalo naše 
družstvo vynikající  2. místo

BLAHOPŘEJEME !

mateřská škola v zimě
Propršené vánoce se přehouply do ledna 

a děti pořád čekaly na pravou zimu s kupou 
sněhu.

Jejich přání je splněno jen částečně. Mrz-
ne, až praští, ale sněhu na zimní dovádě-
ní je málo.

Sotva děti přes okno uvidí několik sněho-
vých vloček, už nejsou k udržení a tak jsme 
se za sněhem a zimní krajinou museli vydat 
do Beskyd na Pustevny. Tam jsme obdivo-
vali ledové sochy, ale hlavně se děti vydová-
děly na sněhu. I když jsme před odjezdem 
měli obavy z mrazivého počasí, na kopcích 
nás čekalo zářivé sluníčko a nakonec  i vy-
topená koliba. Dětem se pobyt na 
horách zdál krátký a tak jen po 
velkém přemlouvání nastoupily do 
vyhřátého autobusu zpět do  Že-
lechovic, kde na ně čekali rodiče. 

I když zatím zima dětem k del-
šímu pobytu venku nepřeje, mají 
paní učitelky připravený bohatý 
program ve všech třídách. 

27. ledna se všechny děti zú-
častnily loutkového představení 
„Krtek a trpaslík“ v Mateřské ško-
le Podřevnická. 

7. února byl v téže školce kon-
cert, kterého se však děti ze tře-

tí třídy nemohly pro velký mráz zúčastnit.
9. února se všechny děti proměnily ve 

zdatné a otužilé sportovce při zimních 
olympijských hrách. Zvítězily všechny děti, 
všechny získaly nějakou medaili.

16. února ve všech prostorách obou mateř-
ských škol proběhl karneval, děti se převlék-
ly do nejrůznějších masek, společně tančily, 
soutěžily a dováděly při masopustním veselí. 

Děti ze třetí třídy se pilně připravují na 
přehlídku mateřských škol „ Škrpálek“, kte-
rý se uskuteční v prostorách Kongresového 
centra ve Zlíně.

Eva Hurtová, uč. MŠ

ZÁP IS
DO MATEŘSKÉ ŠKOLy

PRO ŠKOLNÍ ROK 2012-2013
Dne 15. března 2012 proběhne v době od 8  
do 11 hodin a od 13 do 16 hodin v Mateř-
ské škole v Želechovicích, Podřevnická 405  
zápis nových dětí na školní rok 2012/2013. 
Formuláře  žádosti o přijetí dítěte do MŠ bu-
dou umístěny na webových stránkách ško-
ly (www.mszelechovice.cz), na webových 
stránkách obecního úřadu (www.zelecho-
vice.net) nebo k vyzvednutí v den zápisu v 
mateřské škole. Současně budou zveřejně-
na i kritéria pro přijetí dítěte do MŠ.
 Všichni zaměstnanci i děti z mateřské 
školy se už těší na nové kamarády.

Mgr. Hana Slováčková
ředitelka MŠ
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memoriál honzíka plachého

Čtení pomáhá 

V sobotu 28. ledna 2012 
se v tělocvičně ZŠ usku-
tečnil za podpory obce 
Želechovice nad Dřevni-
cí a dalších sponzorů již 
XVIII. ročník Memoriá-
lu Honzíka Plachého v ha-
lové kopané. V turnaji se 
střetlo celkem 8 družstev 
mladších žáků. Celko-
vé pořadí pak bylo urče-
no výsledky ve skupinách 
a vyřazovacích bojích ná-
sledovně:
1. FC TESCOMA Zlín
2. SFK ELKO Holešov
3. FK Lužkovice 
4. 1. Valašský FC 
 Rožnov 
 pod Radhoštěm
5. SK Baťov 1930 
 Otrokovice
6. Fryšták - oddíl kopané

Více podrobností o turna-
ji moho––u zájemci nalézt 
na: http://memorialhp.
sweb.cz/

Žáci Základní školy v Želecho-
vicích nad Dřevnicí se v letošním 
školním roce 2011/2012 zapoji-
li do celorepublikového projektu 
Čtení pomáhá (www.ctenipoma-
ha.cz). 

Podstatou projektu je přečíst 
doporučenou knihu, odpově-
dět prostřednictvím internetu 
na zadané otázky, získat kredit 
50,- Kč za správnou odpověď a 
přidělit částku vybranému cha-
ritativnímu projektu.

V průběhu 1. pololetí přečetly 
děti celkem 426 knih a přispěly 
tak částkou 21 300,- Kč na růz-
né charitativní účely.

Nejlepšími čtenáři za 2. čtvrtle-
tí stali Filip Svoboda z VIII. B (12 
knih), Terezie Kučíková ze VI. A 
(11 knih) a Matěj Hrbáček ze VIII. 
A (10 knih). Všichni tři budou od-
měněni pěknou knihou dle vlast-
ního výběru.

Mgr. Blanka Gallová

zápis do i. tříd

V pátek 20. ledna 2012 se v budově 
školy uskutečnil zápis dětí do I. tříd pro 
školní rok 2012/2013.

K zápisu se dostavilo 38 usměvavých 
předškoláků, kteří své první seznámení 
se školním prostředím zvládli s úsmě-
vem a v pohodě.

Rekapitulace projektu Čtení pomáhá za 1. pololetí školního roku 2011/2012

Třída   Počet knih (kreditů)  Částka (v Kč,-)
II. A   2 100,-
II. B   14     700,-
III. A   27     1 350,-
IV. A   50     2 500,-
V. A   48     2 400,-
VI. A   59     2 950,-
VII. A   47     2 350,-
VII. B   56     2 800,-
VIII. A   20     1000,-
VIII. B   50     2 500,-
IX. A   24     1 200,-
IX. B   29     1 450,-
Celkem  426     21 300,-

Čtení pomáhá 
 rekapitulace za 2. čtvrtletí školního roku 
2011/2012

Nejlepší čtenáři
1. místo  Filip Svoboda  
VIII. B  12 knih

2. místo  Terezie Kučíková  
VI. A  11 knih

3. místo  Matěj Hrbáček  
VIII. A  10 knih

Gratulujeme!
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centrum pro rodinu vizovice o.s. nabízí tyto aktivity

mistrovství Čr v benČpressu juniorů, dorostu a masters

Raníček
– Klub maminek v Želechovicích,

který se schází 1. a 3. úterý v měsíci 
v klubu ZŠ Želechovice. 

Maminky, nabízí se Vám jedinečná pří-
ležitost k pravidelnému setkávání s jinými 
maminkami a stejně starými dětmi. 

Doba mateřské a následné rodičov-
ské dovolené je pro řadu maminek nároč-
né období, neboť se na určitý časový úsek 
dobrovolně vzdávají svého profesního za-
řazení a věnují své síly a dovednosti dě-
tem a rodině. Tato výrazná změna v živo-
tě ženy, i když je mnohonásobně vyváže-
na radostí z dítěte či dětí, je v určitých úse-
cích domácího kolotoče docela psychic-
ky náročná, a proto vznikly a vznikají na 
území celé republiky různá mateřská cen-
tra a kluby maminek. Proto Klub maminek 
vznikl i v Želechovicích, a to pod vedením 
Centra pro rodinu Vizovice o. s., neboť na-
ším hlavním zaměřením je podpora rodiny 
ve všech fázích vývoje. Nespornou výho-
dou vzniku klubů maminek v jednotlivých 
vesnicích je bezprostřední blízkost nabíd-
ky v domácím prostředí, bez složitého do-
jíždění za aktivitou vzdálenější a také na-
vázání přátelství jak maminek, tak i dětí v 
dané vesnici. Toto přátelství může napo-

moci lepšímu začlenění do společenství v 
dané lokalitě a tím také vzniku případných 
dalších aktivit ve vesnici. Také děti, které 
„prošly klubem maminek“ se lépe adaptu-
jí při zahájení docházky v mateřské školce. 
Proto neváhejte, pozvěte své kamarádky a 
přijďte mezi nás.
Kurs efektivního rodičovství

Rodičovství je nelehká úloha rodičů. 
Na jakoukoliv profesi musíme mít vzdě-
lání nebo praxi. Společnost se stále vyví-
jí. Již není tak častým jevem, že v jednom 
domě žijí 2 nebo 3 generace s větším po-
čtem dětí. Toto uskupení v podstatě přiro-
zeně připravovalo mladší generaci na sa-
mostatný život. Také nebyla tak rozsáh-
lá nabídka informovanosti a vnějších vlivů 
na děti, tak jak to známe dnes. Proto, jest-
li nám záleží na svých dětech, abychom 
jim lépe rozuměli a vychovali z nich zdravě 
samostatného člověka, který respektuje 
dané hranice, a také svobodu a práva dru-
hých, a také nepodlehne negativním vli-
vům, nabízíme Vám Kurs efektivního (po-
zitivního) rodičovství, který nám může po-
moci lépe pochopit chování dětí a příčiny 
jejich nevhodného chování. 

Kurs efektivního rodičovství bude probí-
hat vždy v úterý dopoledne od 9 do 11.30 

h, a to v sále ve dvoře kláštera ve Štípě. 
Kurs zahájíme dne 28. 2. 2012. Celkem 
se uskuteční 6 setkání, závěrečné setká-
ní bude dne 17. 4. 2012. Při kursu nabí-
zíme i hlídání dětí (za poplatek). Popla-
tek za kurs je stanoven 500 Kč za jed-
notlivce. Manželský pár hradí 750 Kč. Po 
skončení kursu probíhá další setkávání v 
intervalech 3 – 4 měsíců. Kurs je vhodný 
pro oba rodiče, ale ze zkušenosti víme, 
že většinou se do kursu hlásí maminky, a 
tak z tohoto důvodu se kurs uskuteční v 
dopoledních hodinách. Pokud by ovšem 
byl větší zájem ze strany tatínků, může-
me tento kurs uskutečnit v odpoledním 
čase. Pokud se nám chtějí zájemci na-
hlásit na odpolední kurs, který poběží na 
podzim, můžete tak učinit již nyní, a to na 
níže uvedeném kontaktu.
Cvičen rodičů s dětmi

Dále nabízíme pravidelné cvičení rodičů 
s dětmi, a to každé pondělí od 16.30 do 
17.30 h v budově bývalé školy ve Velíkové. 
Zájemce přibíráme i během roku.

Další naše aktivity můžete sledovat na 
našich webových stránkách.

kontakt: blahova.michaela@centrum.cz
web: cpr-vizovice.stipa.cz

Po třiceti letech se současné vedení So-
kola Želechovice rozhodlo pro obnovení 
tradice ze sedmdesátých a počátku osm-
desátých let, a ve spolupráci s panem Sta-
nislavem Krčkem, nyní působícím v TJ 
Olympia Zlín, a který v té době založil kul-
turistický oddíl v Želechovicích, zde na So-
kolovně proběhlo dne 18. února 2012 Mi-
strovství České republiky v benčpressu. 
Uspořádat takto náročnou akci na úrovni 
republikového mistrovství není nic jedno-
duchého, naštěstí organizátoři z TJ Olym-
pia již mají s jejím pořádáním bohaté zku-
šenosti. Díky nim, práci jejich i práci členů 
želechovického oddílu Sokola, se podaři-
lo uspořádat akci na patřičné úrovni, kdy i 
přes hojnou účast závodníku z celé repub-
liky nedošlo k žádným organizačním zádr-
helům, které by mohly ohrozit hladký prů-
běh soutěže.  

Po několikaměsíčních přípravách, ze 
strany TJ Sokol Želechovice zajišťovaných 
především panem Machulou, které vyvr-
cholily v páteční odpoledne a skončily v 
pozdním večeru, jsme mohli říct, že jsme 
na sobotní soutěž připraveni. V sobotu ješ-
tě proběhlo zapojení elektronického vyba-
vení a počítačů, aby těsně před polednem 
mohla začít samotná soutěž. Soutěžících 
dorazilo opravdu hodně, což potvrdili i zku-
šení členové Olympie Zlín. Samotná sou-
těž proběhla po vychytání drobných mušek 

v organizaci zcela bez 
problémů a před šestou 
hodinou mohlo proběh-
nout vyhlášení výsled-
ků. Z  okolí Želechovic 
se zúčastnil za TJ Olym-
pia jeden závodník, To-
máš Pavliš z Lípy, kte-
rý, ačkoliv není specia-
lista na benčpress, ob-
stál se ctí a výkonem 
135 kg ostudu určitě 
neudělal. Největší vý-
kon předvedl Jaroslav 
Šoukal, který zvedl 275 
kg, a během závodního 
dne padlo i několik čes-
kých rekordů. Po ná-
ročném dni, jak pro zá-
vodící, tak pro pořada-
tele, jsme mohli konsta-
tovat, že celý den pro-
běhl tak, jak měl, a že 
se nemusíme za odve-
denou práci stydět.

Nesmíme zapome-
nout poděkovat místním 
sponzorům, kteří přispě-
li k naší snaze i finanč-
ně. Jsou to  firma Epos z 
Pasek a naše obec Žele-
chovice nad Dřevnicí.
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sdh želechovice nad dřevnicí

Krutá královna, která nás ovládla. Tako-
vá je letošní zima. I když mráz kreslí krás-
né obrazy na naše okenice jako malíř bez 
jediné chybičky, může způsobit i obrovské 
škody. A nejen mráz! Proto jsme neustále 
v pohotovosti a připraveni zasahovat. 

Náš první letošní výjezd byl v úterý 31. 
ledna do Želechovic na ulici Přílucká. Nebyl 
to rozsáhlý požár, HSZ Zlín mělo vše pod 
kontrolou a my jsme se mohli po chvíli če-
kání vrátit zpět na základnu. Ve středu 8. 
února večer nás z postele vytáhl zvuk siré-
ny a rozhlasu, který upozorňoval, že někde 
hoří. Byla to stolařská dílna na Pasekách. 
Už z dálky byly vidět vysoko šlehající pla-
meny. Najeli jsme k objektu z horní strany a 
okamžitě jsme proti rozhořenému ohni roz-
vinuli dva proudy „C“. Na místě byla i dal-
ší cisterna HZS, která nám i profesionálům 
doplňovala vodu. Během zásahu se k ohni 
sjeli i bratři z pasecké jednotky. Asi do půl 
hodiny bylo vše uhašeno a nám se naskytl 
pohled na to, co oheň, který se na celodře-
věné stavbě velmi rychle rozšířil, způsobil. 
Hotová zkáza! Bratři Kotas, Gahura a Špen-
dlík zůstali i s cisternou na dohlídku místa 
do ranních hodin. Prosíme všechny obča-
ny, aby dbali zvýšené opatrnosti při vytá-
pění svých obydlí či jiné manipulaci s oh-
něm! Případné škody nemusí být, jak jsme 
se již několikrát přesvědčili, zrovna malé, 
viz. např. tabulka dále.

datum místo objekt
výjezd za 

[m]
počet na-
šich členů

doba zá-
sahu [h]

uchráněno 
[Kč]

18. 2.
2011

Zlín
- Příluky

hala se sta-
vebninami

5 5 11,5 nezjištěno

7. 4.
2011

Želechovice
n. Dř.

autoservis 5 4 4,5 2 500 000

17. 4.
2011

Želechovice - 
Lípa

uskladněné 
dřevo

4 11 0,5
rekreační 

chata

15. 8.
2011

Želechovice 
n. Dř.

povodně 6 13 3,5
nevyčís-

leno

16. 8.
2011

Želechovice
n. Dř.

povodně - 5 4,5
nevyčís-

leno

6. 11.
2011 Hvozdná

hala se slá-
mou

7 5 7 4 000 000

23. 11.
2011

Želechovice 
n. Dř.

zámečnická 
dílna

4 5 0,5 500 000

18. 12.
2011 Provodov

haly se se-
nem

6 8 4,5 nezjištěno

            celkem 36,5
min.

7 000 000

přehled výjezdů jsdho želechovice nad dřevnicí

za rok 2011

Minulý rok jsme tedy vyjížděli celkem 8 
krát a letos to nebude méně. Spíše naopak. 
Od 7. února letošního roku je totiž v plat-
nosti nový Požární poplachový plán Zlín-
ského kraje. Změny byly dost radikální, což 
oficiálně potvrdili i zástupci HZS, kteří ho 
zpracovali. Co se týče nás, tak naši jednot-
ku přidali hned do dalších dvou katastrů a v 
několika dalších nás přesunuli o stupeň na-
horu. Nyní v jednotlivých stupních požární-
ho poplachu zasahujeme následovně:

-  1. stupeň: 1 katastrální území obce

-  2. stupeň: 15 katastrálních území obcí

-  3. stupeň: 11 katastrálních území obcí

Celkem tedy mluvíme o 27 katastrálních 
území blízkých obcí. Uvedené zjednoduše-
ně znamená, že podle stupně ohně vyjede-
me i my. Neplatí to ale vždy a i když je vy-
hlášen třeba jen první –nejmenší- stupeň a 
my v něm nejsme, tak si nás může operač-
ní středisko zavolat. Prostě podle potřeby.

To vše znamená, že naše výjezdová jed-
notka bude v budoucnu více povolávána k 
zásahům. I z toho důvodu je žádoucí neu-
stálá péče, obměna a nákup nové hasičské 
výzbroje a výstroje, která nám stále schá-
zí. Za minulý rok jsme na údržbě techniky a 
zbrojnice odpracovali celkem 920 hodin, což 
rozhodně není málo. Můžete být ubezpeče-
ni, že i přes veškeré potíže a překážky znova 
a znova vyjedeme pomáhat! Nezapomínej-
te ovšem na prevenci a předcházejte těm-
to událostem. Pomůžete v prvé řadě sobě.

I přes zimní období se scházejí naši mladí 
hasiči každý čtvrtek od 16 hodin v prosto-
rách zbrojnice. Učí se například různé dru-
hy uzlů a zdokonalují své schopnosti a do-
vednosti, které poté využijí na jednotlivých 
soutěžích. V sobotu 11. února 2012 se ko-
nala Uzlovací soutěž 8. okrsku v nedale-
kých Jaroslavicích. Z důvodů nemocí se zú-
častnily pouze dvě družstva – domácí a my. 
Reprezentovali nás Kryštof Balajka, Robert 
Čapák a David Klásek. Díky nízkému počtu 
soutěžících měl každý účastník šest poku-
sů. Soutěžící byli odměněni diplomem a ob-
čerstvením. Celkově jsme skončili druzí. 

Pokud se doma nudíš, chceš zažít leg-

raci, naučit se zajímavosti a poznat nové 
kamarády, neváhej a přijď mezi nás kaž-
dý čtvrtek v 16 hodin do zbrojnice (budova 
MŠ). Těšíme se na tebe :-)

Letošní sezóna pomalu ale jistě klepe na 
dveře. Proto se snažíme vylepšit naši kon-
dičku a shodit kila, která jsme přes nároč-
né Vánoce a hasičskou zabijačku nabrali. 
Někdo lyžuje, jiný chodí bruslit, kluci hráva-
jí každou středu fotbal v tělocvičně naší zá-
kladní školy a holky dávají přednost spíše 
aktivitám, jako jsou zumba nebo plavání. Inu, 
není radno to podcenit! Máme co zlepšovat!

Michaela Klásková, Ing. Petr Hrazdira,
Zdeněk Kűhr
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sdh želechovice - paseky

Únor je u nás období plesů a maškarních 
karnevalů. To se týká i hasičů z pasek. 

Maškarní ples rok od roku nabývá na obli-
bě, takže letos se pořadatelé poprvé obávali, 

že se hosté neve-
jdou do sálu po-
žární zbrojnice.

Ještě že nám 
Klub seniorů půj-
čil své prostory, 
za což jim pat-
ří poděkování, a 
taky jsme mohli 
po dlouhé době 
využít místnost 
bývalého rozhla-
su jako šatnu.

Letos se plesu 
zúčastnilo více 
jak 100 hostů. S 
každým přibýva-

jícím ročníkem je složitější vymyslet masku, 
která tam ještě nebyla,

ale nápaditost všech zúčastněných opět 
překvapila. Bylo těžké rozhodování vybrat 

nejlepší masku, ale nakonec vyhrál vodník 
před Krakonošem a Machem se Šebestovou.

To, jak se pasekáři umí bavit, ocenili i 
přespolní hosté, kteří tuto akci navštívili po-
prvé.

V sobotu 11. února 2012 se na požární 
zbrojnici na Pasekách uskutečnil každo-
roční dětský karneval. Stejně jako loni i le-
tos jsem se bez váhání chopila organizace, 
ovšem tentokrát mi přišly na pomoc posta-
vičky z večerníčku. Celé odpoledne se tedy 
neslo v duchu pohádek a večerníčků.  Dě-
tem jsme tak zajistili pohádkovou atmosfé-
ru, plnou her, tance a zábavy. Přes 30 dětí 
se převléklo do nápaditých kostýmů a za-
vítalo mezi nás. Dle nadšení a výrazů v ob-
ličeji princezen, vil, Šmouli, Bořka stavite-
le, Karkulek a spousty dalších masek mohu 
usoudit, že si to všichni báječně užívali a 
tak si sebou domů kromě sladkých odměn 
odnesli i jedinečný zážitek.

Markéta Krajčová ml.

V sobotu 11.2.2012 se na požární zbrojnici na Pasekách uskutečnil každoroční dětský 
karneval. Stejně jako loni i letos jsem se bez váhání chopila organizace, ovšem tentokrát 
mi přišly na pomoc postavičky z večerníčku. Celé odpoledne se tedy neslo v duchu pohá-
dek a večerníčků.  Dětem jsme tak zajistili pohádkovou atmosféru, plnou her, tance a zá-
bavy. Přes 30 dětí se převléklo do nápaditých kostýmů a zavítalo mezi nás. Dle nadšení a 
výrazů v obličeji princezen, vil, Šmouli, Bořka stavitele, Karkulek a spousty dalších masek 
mohu usoudit, že si to všichni báječně užívali a tak si sebou domů kromě sladkých odměn 
odnesli i jedinečný zážitek.

Markéta Krajčová ml.

maškarní ples 11. Února 2012

dětský karneval cimbál
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významné jubileum v naší obci

Den 20. ledna 2012 se v obnovené his-
torii naší obce pojí s významnou událos-
tí. Paní Marie Rosíková, z ulice Přílucké, ze 
symbolického čísla popisného 1, slaví nád-
herné 100. narozeniny. A je obdivuhodné v 
jaké kondici! Paní Rosíková je tak nejstarší 
zde žijící občankou obce.

V tento den se členové vedení obce – sta-
rosta Michal Špendlík, místostarostka Pavla 
Paprčková a radní Stanislav Pištěk – osobně 
zúčastnili oslavy, kterou pro paní Marii Rosí-
kovou připravil její syn s manželkou. Oba se o 
jubilantku opravdu vzorně starají, což se pro-
jevilo i v průběhu těchto slavnostních chvil.

Přinesli jsme nejen květiny a něco dobrého 
„na zub“, ale především obrovskou gratulaci!

Bylo velmi zajímavé a pro nás podnět-
né popovídat si a vyslechnout si vzpomín-
ky oslavenkyně. 

Vždyť si stačí promítnout, co všechno za 
svůj dlouhý život prožila – 1. světovou válku, 
v jejímž průběhu přišla o maminku, v době, 

kdy tatínek bojoval na frontě, 1. re-
publiku se všemi kladnými i stinný-
mi stránkami, těžké roky Protekto-
rátu a poté zase dobu, kdy musela 
tvrdě pracovat v tehdejším JZD. Žila 
však svůj život poctivě a ve shodě 
se svým svědomím. To je jistě sku-
tečnost, která dává člověku vnitř-
ní klid a pokoj. V osmdesátých le-
tech ovdověla, ale blízká přítom-
nost syna a jeho rodiny je jí oporou.
Ne všechno bylo a je lehké,ale svůj 
život má paní Rosíková pevně za-
kotvený , ví, kam její životní snaže-
ní směřuje. 

Všechno toto přispívá k tomu, 
že paní Marie Rosíková, v kru-
hu své rodiny a přátel, a i spolu 
s námi, mohla svoji „ stovku“ dů-
stojně oslavit.

Gratulovat přišli i zástupci České-
ho červeného kříže v obci – paní Jana Rich-
terová a paní Jindřiška Hurtová, je dobře, že 
na naše seniory nezapomínají a pravidelně je 
při příležitosti je-
jich narozenin na-
vštěvují a potěší. 
Paní Marii Rosíko-
vé rovněž osob-
ně popřál i dlou-
holetý želechovic-
ký praktický lékař 
pan MUDr. Sva-
topluk Čech. Mezi 
gratulanty nechy-
běl ani pan farář 
Lubomír Vaďura, 
který za jubilant-
kou pravidelně do-
chází a jeho ná-
vštěvy jsou jí vel-
kou posilou.

K významnému životnímu jubileu přišly 
paní Marii Rosíkové popřát také pracovnice 
sociálního odboru Magistrátu města Zlína, 
jako pověřené obce, a Okresní správy soci-
álního zabezpečení. 

Pro mnohé překvapivé, ale velmi příjem-
né je, že jubilantka dostala i osobní dopis s 
gratulací od pana ministra Jaromíra Dráb-
ka, ministra práce a sociálních věcí republi-
ky. Ostatně, dožití takového krásného věku 
si tuto pozornost zaslouží!

Atmosféra celé oslavy byla opravdu pří-
jemná a pro nás, její účastníky, velmi povzbu-
zující. Děkujeme, že jsme se mohli zúčastnit.

Milá paní Rosíková, do dalších let Vám 
tedy ještě jednou přejeme, abyste stá-
le měla hodně chuti do života, abyste byla 
obklopena láskou, péčí a radostí a vyhý-
baly se Vám zdravotní komplikace! Ještě 
mnoho hezkých dní!

Za vedení obce, obecní úřad a určitě i 
všechny Vaše spoluobčany

JUDr. Pavla Paprčková
místostarostka

Český Červený kříž

Dne 15. února 2012 se konala výroční 
Valná hromada MS ČČK Želechovice nad 
Dřevnicí. Po zahájení, přivítání hostů a všech 
členů.

Přednesla předsedkyně ČČK paní Jana 
Richterová zprávu o činnosti za rok 2011 
a zároveň výhled pro rok 2012. Následně 
jsme vyslechli zprávu o hospodaření paní 
Ticháčkové a zprávu revizní komise od paní 
Jurčíkové. Všem se nám líbil příspěvek paní 
Zd. Maříkové, která

vzpomněla 100.výročí narození paní uč. 
Silové, která působila na zdejší škole a aktiv-
ně se věnovala přípravě žáků v poskytová-
ní první pomoci. Dále bylo předáno oceně-
ní členkám ČČK za celoroční práci a rovněž 
paní Wernerové, která dovrší letos 85 let, za 
celoživotní podporu ČČK. Byli jmenováni a 
oceněni také dárci krve, kteří byli v loňském 

roce ocenění medailí prof.Mudr. Jánského 
bronzovou medailí paní Eva Vaculová, stří-
brnou medailí paní Ester Faldíková a pan Mi-
roslav Navrátil a zlatou medailí pan Jan Per-
nica a pan Roman Krajča. Paní J. Richterová 
poděkovala p. M. Špendlíkovi 
za obec, za finanční i materiální 
pomoc, senátorce PhDr p. Ale-
ně Gajdůškové, p. Rosíkovi za 
obětavou práci při zpracování 
fotograf. materiálu, p. Jančíkovi 
z Lužkovic za opravu a starost-
livost o pomníček p.uč. Silové 
a nakonec všem, kteří přispěli 
k pohoštění na výroční schůzi.

V diskuzi se přihlásil sta-
rosta obce p. Špendlík, kte-
rý ocenil práci ČČK, zejména 
pak práci s dětmi a slíbil dal-

ší spolupráci, ředitelka ČČK Zlín sl. M. Stý-
blová pozvala mimo jiné všechny přítom-
né na ples ČČK. Do diskuze přispěli rovněž 
starosta SDH p. Zicha, p. Rosík a p. Jančík. 

Jindřiška Hurtová
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Úryvky z historie naší obce

Kříže a pomníKy v oKolí želechovic

Jako tiší svědkové dávných časů stojí ko-
lem cest a polí kříže, obrázky a pomníky. Den-
ně kolem nich chodíme, míjíme je bez po-
všimnutí a přesto tito pamětníci zůstávají stá-
le s námi, mají svou historii, původ a i místo, 
kde stojí, je něčím významné. Připomínají nám 
zbožnost našich předků, potřebu vzájemného 
setkávání, zklidnění, zamyšlení a odpočinku 
a často jsou také pomníkem dávných tragic-
kých událostí. Jsou důkazem dovedností sta-
rých kameníků, kovářů, tesařů a malířů i drob-
ným estetickým klenotem a nenahraditelným 
prvkem venkovské krajiny.

Také v Želechovicích jich máme celou řadu 
a jen velmi málo o nich víme. Nejsou před-
mětem žádných odborných historických do-
kumentů a jejich původ a smysl je spíše úst-
ně tradován z generace na generaci. Snad jen 
čtení staré farní kroniky nám může částečně 
poodhalit roušku jejich tajemství. 

Jeden z nejstarších křížů vítal již z dáli kaž-
dého příchozího ze směru od Zlína hned na za-
čátku tehdejší osady. Tzv. Langův kříž z roku 
1872 dnes zapadá do zástavby Přílucké ulice, 
ale ještě před sto lety byl skutečně prakticky 
tím prvním, co hosté přijíždějící do Želechovic 
spatřili. Zde byly také vítány významné oficiál-
ní návštěvy a právě odtud vycházela slavnost-
ní procesí do centra obce. Příkladem byla ge-
nerální vizitace arcibiskupa Theodora Kohna v 
roce 1901, na jehož počest zde byla i vystavě-
na slavobrána. Nápis na podstavci připomíná 
nám smrtelníkům konečnost lidského života 
a nutnost jeho správného naplnění k dosaže-
ní spásy: „Poutníku, zde málo stůj, rány moje 
rozvažuj. Rány moje kynou, léta tvoje hynou. 
Přijde smrt, soud nastane, kam se duše tvoje 
dostane? Autorem byl pravděpodobně kame-
ník Lang – želechovský občan.

Vedle staré školy stával kříž z roku 1908. 
Byl jednou z dominant tehdejší návsi. 

Za normalizace byl přemístěn před kostel, pod 
hřbitovní zeď a nyní je uvažováno o jeho opětov-
ném návratu do parčíku vedle obecního úřadu.

Dnes vůbec nejstarší datovaný kříž v Že-
lechovicích pochází z roku 1856. Daroval jej 
Martin Plášek ze želechovských Pasek, který 
odcestoval do Spojených států. Kříž stojí ve 
spodní části hřbitova po levé straně centrální-
ho chodníku a je smutným svědkem pro nás 
dnes již těžce pochopitelných bojů mezi ka-
tolíky a protestanty o pohřbívání v Želechovi-
cích, kdy výsledkem sporu bylo zřízení samo-
statného pohřebiště pro evangelíky.

Uprostřed hřbitova je umístěn masivní kříž 
darovaný manželi Pavlíkovými z Klečůvky při 
příležitosti rozšíření plochy pro pohřbívání v 2. 
polovině 30. let minulého století. Letopočet 
zde uvedený je 1937, toho se však již Vero-
nika Pavlíková nedožila, neboť zemřela o rok 
dříve. Kříž je, jako většina ostatních, zhotoven 
z u nás nejrozšířenějšího materiálu – pískov-
ce - a autorem je firma Reimer Holešov, kte-
rou můžeme taktéž číst na mnoha jiných ka-
menických dílech v okolí.

Dřevěný misijní kříž před kostelem byl po-
svěcen, jak uvádí kronika, za krásného májo-
vého počasí dne 24. května 1914. Velký prů-
vod tehdy slavnostně prošel do Lužkovic a 
zpět, přičemž mládenci a družičky nesli kříž. 
Je upomínkou misijí, které u nás pořádali re-
demptoristé z Červenky pod vedením rektora 
P. Františka Polepila, jednoho z nejvýznam-
nějších želechovských rodáků. Dřevo věnoval 
jeho bratr, místní mlynář Karel Polepil a další 
výlohy hradil starosta František Motýl.

Odpradávna stál kříž také „na Stráži“, kde 
podle výpovědí našich předků bývaly dří-
ve připraveny hranice, které byly zapalovány 
jako varovné znamení pro obyvatele v přípa-
dě napadení kraje nájezdníky z uherské stra-
ny (Turky a Kuruky). K tomuto kříži chodíva-
la procesí prosit a děkovat za úrodu. I toto je 
pro člověka z věku přeplněných supermarke-
tů dnes již těžce pochopitelné, avšak ještě po 
válce byli lidé naprosto životně závislí na tom, 
kolik sklidí obilí či nasuší sena na zimu pro 
dobytek. V současné době zde již nalezneme 
pouze křovinami zarostlé a na zem shozené 
torzo podstavce s nápisem: Pochváleno buď 
nejsladší jméno Ježíš a Maria, 1906.“ Nedáv-
no vznikla v naší obci iniciativa za obnovení 
tohoto kříže včetně úpravy jeho okolí, doplně-
ní lavičkami a zahradními úpravami tak, aby-
chom zde mohli mít milé místo nejen pro du-
chovní posilu, ale i setkávání a posezení, na-
víc s výhledem na Želechovice.

Dostanou-li se nám do rukou nejstarší fo-
tografie zlínské poloviny obce z počátku 20. 
století, jistě nepřehlédneme další mohutný 
dřevěný kříž mezi dvěma starými lipami (při-
bližně v místě dnes již nefunkčního novinové-
ho stánku). „Reversem ze dne 20.8.1859 za-
vázali se podepsaní: starosta obce Želechovi-
ce a výboři za sebe a své potomky na věčné 
časy z obecní pokladny kříž v dobrém stavu 
udržovati.“ Majitelé pozemku, manželé Bed-
naříkovi však tuto parcelu prodali zdejšímu 
obchodníkovi Janu Gavendovi a ten ji využil 
pro stavbu rodinného domu. Z tohoto důvodu 
byly v březnu 1923 lípy vyťaty a prohnilý kříž 
spálen. Ani to ovšem nebyl definitivní konec 
jeho osudu, neboť byl vyhotoven kříž nový, 
který byl slavnostně vysvěcen v pondělí Sva-
todušní dne 9.června 1924. Taktéž obcí pro-
cházel průvod s hudbou a zpěvy místní Cy-
rillské jednoty. Nový kříž byl umístěn na da-
rovaném pozemku Josefa Rokyty na Výpus-
tě, kde stojí dodnes. Na úhradě jednotlivých 
nákladů (dřeva, převozu, branky, malby) se 
podílela celá řada místních občanů jmeno-
vaných ve farní kronice. Původně byl na kří-
ži také na plechu malovaný obraz Spasite-
le a Bolestné Matky, vzatý z původního kříže 
v obci. Nad brankou také visel skleněný por-
trét Panny Marie Provodovské, který věnoval 
pasekář Antonín Čechmánek na počest své-
ho otce, který nedaleko odsud tragicky zahy-
nul pádem s vozu v roce 1919. Mariánský ob-
rázek v zrekonstruovaném provedení je dnes 

umístěn na konci Výpusty. Pro své stáří a cha-
trný stav byl kříž opět nahrazen novým a po-
svěcen P. Lubomírem Vaďurou 13. září 2004.

Vydáme-li se dále na Paseky, na Obůrky, 
budeme míjet tzv. Zubíkův kříž. Tento nechal 
s finančním přispěním místního faráře a Pase-
kářů vystavit tesař Antonín Zubík jako prosbu 
o uzdravení pro svou dlouhodobě nemocnou 
ženu. Posvěcen byl 2. října 1902 

P. Janem Vychodilem a toto klidné místo od 
té doby slouží k odpočinku i modlitbě, zejmé-
na pro májové pobožnosti, místním občanům. 
Původně dřevěný kříž byl v roce 1946 nahrazen 
kamenným, zbudovaným opět firmou Reimer. 
O tom, že se již dostáváme do „nové doby“ 
svědčí nejen použití řezané žuly namísto tradič-
ního pískovce, ale i zamítnutí žádosti o konání 
mše pod širým nebem při příležitosti svěcení.

Další kříž, tentokrát na opačném konci Pa-
sek - na Lazech – věnovali v roce 1938 včet-
ně parcely manželé František a Anna Zábojní-
kovi z jaroslavských Pasek. Tento byl posvě-
cen 21.5.1939.

Po celé naší obci však je řada dalších drob-
ných kamenných i dřevěných pomníčků, pa-
mětních kamenů a dalších předmětů. Za mno-
hé můžeme jmenovat obrázek Panny Ma-
rie Provodovské za mostkem na Pasekách, v 
místech, kde se ústně traduje umístění hrobů 
třetiny tehdejší populace Želechovic po kte-
rési epidemii, kameny připomínající tragic-
ká úmrtí Josefa Ušely z roku 1944 v Zeleném 
údolí, provodovského revírníka Rudolfa Heř-
mana (1935) na Pasekách, upomínkové ka-
meny na Jindru Rosíka pod kostelem, učitel-
ku Silovou ve Vratišově, ředitelku Klusalovou 
ve škole, oběti koncentračního tábora v Mau-
thausenu (F. Vaculík, V. Praxl a bratři Světlí-
kovi) na sokolovně a mnohé další. Tyto, stejně 
jako uvedené osoby by si jistě zasloužily po-
drobnější rozbor, snad v některém z dalších 
článků.

Protože, jak již bylo uvedeno, v historických 
materiálech je jen velmi málo zmínek o popsa-
ných místech a památkách, budeme upřím-
ně rádi za jakékoliv doplnění informací, vzpo-
mínek či dokonce historických fotografií, aby-
chom tak mohli postupně z jednotlivých ka-
mínků složit celý obraz.

Závěrem je potřeba připomenout, že za vy-
budováním těchto drobných staveb, křížů, 
obrázků a kamenů stálo velké úsilí a zručnost 
našich předků, jsou pamětníky naší minulos-
ti a je morální povinností nejen obce či farnos-
ti, ale i nás všech nedopustit jejich zničení či 
chátrání zubem času.

Pavel HURTA

Použitá literatura:
VyCHODIL, J. a násl.: Pamětní kniha farnosti 
želechovské u Zlína, 1898.
NEČASOVá, K., VALŮŠEK, D.: Historie zlín-
ských hřbitovů. Pohřebnictví Zlín. 2006.
NEKUDA, V. a kol.: Zlínsko. Muzejní a vlasti-
vědná společnost v Brně. 1995.
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Rosíková Marie 100 let
Horáková Anastázie 85 let
Červenková Drahomíra 80 let
Svobodová Marie 75 let
Sadilová Věra 75 let

Ševců Anežka 75 let
Tonhauser Jozef 75 let
Talaš Vilém 70 let
Hašpica František 70 let
Dřinková Jarmila 65 let

jubilanti v naší obci leden - Únor 
2012

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
Upozornění: Kdo si nepřeje být uváděn v rubrice jubilanti, 

nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě.

svozy odpadu v roce 2012
Sáčkový svoz 
plastů -  
1x měsíčně

3. 1. 31. 1. 28. 2. 27. 3. 1. 5. 5. 6. 3. 7. 31. 7. 4. 9.

2. 10. 30. 10. 27. 11.

Svozy 
nebezpečného 
odpadu

16. 6. 10. 11.

Svozy 
mobilního 
odpadu

28. 4. 16. 6. 15. 9. 10. 11.

akce v obci
6. 3. 
9:30-11 hodin
Klub maminek – Raníček
klubovna ZŠ

10. 3.
17:00 hodin
V.Beseda se závodníky
Sokolovna

12.-13. 3.
7:30 -15:00 hodin
Sběr starého papíru
ZŠ

14.3.
odpoledne
Školička pro předškoláky
ZŠ

15. 3. 
8-16 hodin
Zápis dětí do MŠ na školní rok 
2012/2013
MŠ

17. 3.
9:00 hodin
Den zdraví a pohybu:
Rehabilitační cvičení (p.Linková), Astrolo-
gie pro dnešní den (p.Jakůbková), Bylinky 
(p.Zentrich), Faster EFT Přednáška (p.Řez-
níková), měření, masáže, prodej výrobků, 
cvičení dětí, rehabilitační cvičení, moderní  
gymnastika, ochutnávky ve školní jídelně
ZŠ

20. 3.
9:30-11 hodin
Klub maminek – Raníček
klubovna ZŠ

31. 3. 
Finále poháru ČR v kolové
tělocvična ZŠ

18. 4.
odpoledne
Školička pro předškoláky
ZŠ

28. 4.
Mobilní svoz  za jednotou (8.00–9.50)
a na pasekách u firmy epos (10.00–11.00)

30. 4. 
15:00 hodin
10. Veřejné zastupitelstvo
OÚ

Leden: Budín Jiří (53 let)
 Kubín Josef (83 let)

Březen: Bravenec Vlastimil (63 let)
 Fibrychová Miluška (62 let) 
 Ševců Jarmila (85 let)

Duben: Červenková Filoména (88 let)
 Hrubá Anna (87 let) 
 Netopil Kamil (82 let)

Květen: Bartoš Zdeněk (48 let)
 Nedbálek Josef (61 let)

Červen: Vallová Anděla (92 let)

Červenec: Bobálová Marie (88 let)
 Dostálová Libuše (99 let) 
 Mikšík Josef (64 let)

Srpen: Kvapil Michal (21 let)

Září: Rak Jaroslav (81 let)

 Sadil Jaroslav (76 let)

Říjen: Červenková Mária (90 let)

Listopad: Gavendová Jarmila (88 let)
 Novotný Roman (41 let)

Prosinec: Mahďák Jan (69 let)

v roce 2011 jsme se v naší obci rozlouČili:
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